



Prof. Lawrence Lau, GBS, JP
Chairman, CIC International (Hong Kong) Co., Limited;
Ralph and Claire Landau Professor of Economics
The Chinese University of Hong Kong

Prof. Lawrence Lau received his B.S. degree (with Great Distinction) in Physics from Stanford University in 1964 and his M.A. and Ph.D. degrees in Economics from the University of California at Berkeley in 1966 and 1969 respectively. He joined the faculty of the Department of Economics at Stanford University in 1966, becoming Professor of Economics in 1976 and the first Kwoh-Ting Li Professor in Economic Development at Stanford University in 1992. From 1992 to 1996, he served as a Co-Director of the Asia-Pacific Research Center at Stanford University, and from 1997 to 1999, as the Director of the Stanford Institute for Economic Policy Research. He became Kwoh-Ting Li Professor in Economic Development, Emeritus, at Stanford University upon his retirement there in 2006. From 2004 to 2010, Prof. Lau served as Vice-Chancellor (President) of the Chinese University of Hong Kong. In 2010, he was appointed Chairman of CIC International (Hong Kong) Co., Limited, a subsidiary of China Investment Corporation, the sovereign wealth fund of China, and served concurrently as Ralph and Claire Landau Professor of Economics at the Chinese University of Hong Kong.

Prof. Lau is a member of the 12th National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference and a Vice-Chairman of its Economics Subcommittee. He currently serves as an Executive Vice-Chairman of the China Center for International Economic Exchanges, a Vice-Chairman of the China Science Center of the International Eurasian Academy of Sciences, a Vice-President of the China Society for Finance and Banking, an Adviser to the National Bureau of Statistics of the People's Republic of China, a member of the International Advisory Council of the China Development Bank, the Vice-Chairman of the Advisory Committee of the Qianhai Shenzhen-Hong Kong Modern Service Industry Cooperation Zone, a member of the Exchange Fund Advisory Committee of the Hong Kong Monetary Authority and Chairman of its Governance Sub-Committee, and a member of the Board of Directors of the Chiang Ching-kuo Foundation for International Scholarly Exchange, Taipei. He also serves as non-executive Vice Chairman of CITIC Capital Holdings Limited, Hong Kong, an independent non-executive Director of CNOOC Limited and Semiconductor Manufacturing International Corporation, Hong Kong, and an independent Director of FarEasTone Telecommunications Co. Ltd, Taipei.

劉遵義教授，GBS，JP
中投國際（香港）有限公司董事長
香港中文大學藍饒富暨藍凱麗經濟學講座教授

劉遵義教授於 1964 年取得史丹福大學物理學理學士學位(with Great Distinction)，並先後於 1966 年及 1969 年取得加州大學柏克萊分校經濟學文學碩士與哲學博士學位。他自 1966 年起於史丹福大學經濟系任教，1976 年晉升為經濟學教授，1992 年出任該校首任李國鼎經濟發展講座教授。劉教授由 1992 年至 1996 年擔任史丹福大學亞太研究中心聯執主任，並於 1997 年至 1999 年間出任史丹福經濟政策研究所主任。2006 年，他自史丹福大學退休，並出任該校李國鼎經濟發展榮休講座教授。2004 年至 2010 年間，劉教授擔任香港中文大學校長。2010 年，他被委任為中投國際（香港）有限公司（中國主權財富基金 — 中國投資有限責任公司之子公司）董事長，並兼任香港中文大學藍饒富暨藍凱麗經濟學講座教授。

劉教授現任中國人民政治協商會議第十二屆全國委員會委員及其經濟委員會副主任，同時擔任中國國際經濟交流中心執行副理事長、國際歐亞科學院中國科學中心副主席、中國金融學會副會長、中華人民共和國國家統計局顧問、中國國家開發銀行國際顧問委員會成員、深圳市前海深港現代服務業合作區諮詢委員會副主任、香港金融管理局外匯基金諮詢委員會委員及該會轄下的管治委員會主席，以及台北蔣經國國際學術交流基金會董事會成員。此外，他也是香港中信資本控股有限公司非執行副董事長、中國海洋石油有限公司獨立非執行董事、香港中芯國際集成電路製造有限公司獨立非執行董事及台灣遠傳電信股份有限公司獨立董事。